
ROZHOVOR: MĚSTSKÝ PROJEKT KOUPALIŠTĚ A ALTERNATIVNÍ NÁVRH ORGANIZÁTORŮ REFERENDA 

POROVNÁVAL ING. ALEŠ KOŽNAR 

18. 10. 2017 /JILEMNICE/ V Jilemnici se spolu s volbami do Poslanecké sněmovny ČR bude konat i 

historicky první místní referendum, ve kterém budou občané rozhodovat o otázce realizace 

stávajícího městského projektu. Organizátoři referenda a odpůrci městského projektu předložili 

návrh alternativy řešení. Tuto alternativu v rozhovoru porovnal s projektem města stavební inženýr 

Aleš Kožnar. 

Vlevo je umístěn projekt města, na pravé straně pak alternativní návrh organizátorů referenda. 

Organizátoři referenda předložili na začátku října občanům alternativní návrh podoby koupaliště, 

čím se tento návrh liší od stávajícího projektu města?  

„Alternativní návrh organizátorů referenda v podstatě obsahuje velmi podobné prvky jako projekt 

města připravený k realizaci. Na návrhu je provozní budova, menší parkoviště, atrakce v podobě 

skákací věže, plavací část a další prvky v prostoru koupaliště. V tomto ohledu se návrh od městského 

projektu neliší. Zásadní rozdíl je ve velikosti vodní plochy a způsobu jejího čištění. Městský projekt 

uvažuje o ploše 550 m², jedná se tedy o čerpání vody do menšího objemu, která se čistí cirkulací 

s filtrací a chemickou úpravou. Organizátoři referenda předložili jako alternativu návrh přírodního 

koupaliště, ale čištěním vody se v něm nikdo nezabývá. V případě přírodního koupaliště musí voda 

neustále přitékat a odtékat. Hlavním problémem je, že v Jilemnici takovýto  přirozený zdroj vody není. 

Jsou tam pouze vrty, které mají určitou vydatnost. Alternativní návrh uvažuje o ploše vodní hladiny 

3000 m². Čerpat spodní vodu a pak ji vypouštět do kanalizace není v tomto objemu technicky a 

ekologicky možné. Návrh není technicky domyšlený, jedná se pouze o objemové řešení toho, co by tam 

mohlo být umístěno. V téhle fázi návrhu  nelze mluvit o nákladech, jedná se pouze o výstřel čísla, takže 

mluvit o úsporách je nefér. Návrh by měl být doložen nějakým položkovým rozpočtem nebo alespoň 

strukturovaným rozpočtem. Tyto údaje bohužel nikdo nepředložil. Navíc – pokud je tedy stávající 

koupaliště tak jednoduché opravit, proč se tomu tak po mnoho let nestalo? 

 

Co by znamenalo, kdyby se místní občasné v referendu vyslovili proti stávajícímu projektu podoby 

koupaliště? 

Myslím, že referendum v tomto případě není o podobě koupaliště, ale o tom, jestli koupaliště ano či 

ne. Pokud se schválený projekt referendem zastaví, znamená to, že se zruší veškeré kroky 

zastupitelstva a schválená dokumentace, včetně územního rozhodnutí a stavebního povolení. S celým 

schvalovacím procesem, který trval zhruba deset let, by se tedy muselo začít od nuly.  



Argumentem proti výstavbě koupaliště některých lidí by mohl být fakt, že by se peníze mohly v Jilemnici 

investovat jinak (stavební parcely, chodníky nebo cyklostezky), ale je potřeba říci, že veřejné finance 

se mohou investovat jenom do připravených projektů. Na výše zmíněné infrastruktuře město souběžně 

pracuje, ale často tyto záležitosti závisí i na jiných subjektech a nejsou jen v rukách města (pozemky, 

územní plán atd.) Projekt koupaliště v téhle fázi k realizaci připraven je. Pokud bude referendem 

zastaven, znamená to, že tato situace může nastat i u spousty dalších projektů. Ve chvíli, kdy bude něco 

připraveného, se totiž vždycky může najít někdo, kdo řekne, že chce něco jiného. Tímto způsobem se 

bohužel nepostaví nikdy nic a rozvoj Jilemnice bude stagnovat.“  
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